
PREESENS FUTUURI IMPERFEKTI 
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¯ω 
¯εις 
¯ει 
¯ομεν 
¯ετε 
¯ουσι (ν) 

 
¯μι 
¯ς 
¯σι (ν) 
¯μεν 
¯τε 
¯ᾱσι (ν) 

 
¯ομαι 
¯ῃ 
¯εται 
¯όμεθα 
¯εσθε 
¯ονται  

 
¯μαι 
¯σαι 
¯ται 
¯μεθα 
¯σθε 
¯νται  

 
 
 

<=  

 
¯σω, ¯ξω, ¯ψω, ¯ῶ 
¯σεις 
¯σει 
¯σομεν 
¯σετε 
¯σουσι (ν) 

 
¯σομαι 
¯σῃ 
¯σεται 
¯σόμεθα 
¯σεσθε 
¯σονται  

 
¯θήσομαι, ¯ήσομαι 
¯θήσῃ 
¯θήσεται 
¯θησόμεθα 
¯θήσεσθε 
¯θήσονται  

 
ε ¯ον 
ε ¯ες 
ε ¯ε (ν) 
ε ¯ομεν 
ε ¯ετε 
ε ¯ον 

 
ε -ν 
ε -ς 
ε - 
ε ¯μεν 
ε ¯τε 
ε ¯σαν 

 
ε ¯όμην 
ε ¯ου 
ε ¯ετο 
ε ¯όμεθα 
ε ¯εσθε 
ε ¯οντο 

 
ε ¯μην 
ε ¯σο 
ε ¯το 
ε ¯μεθα 
ε ¯σθε 
ε ¯ντο 
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Imperatiivi 
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¯ 
¯ε 
¯έτω 
¯ 
¯ετε 
¯έτωσαν 

 
¯ 
¯ει,¯ου,¯η,¯ 
¯τω 
¯ 
¯τε 
¯τωσαν 

 
¯ 
¯ου 
¯έσθω 
¯ 
¯εσθε 
¯έσθωσαν 

 
  
¯σο 
¯σθω 
¯ 
¯σθε 
¯σθωσαν 
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- 

 
 
- 
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Konjunktiivi 

 
Konjunktiivi 

 
Konjunktiivi 

 
Konjunktiivi 

 
Konjunktiivi 

 
Konjunktiivi 

 
Konjunktiivi 

 
Konjunktiivi 

 
Konjunktiivi 

 
¯ω 
¯ῃς 
¯ῃ 
¯ωμεν 
¯ητε 
¯ωσι (ν) 

 
¯ῶ 
¯ῇς,  ¯ῷς 
¯ῇ,    ¯ῷ 
¯ῶμεν 
¯ῆτε,  ¯ῶτε 
¯ῶσι (ν) 

 
¯ωμαι 
¯ῃ 
¯ηται 
¯ώμεθα 
¯ησθε 
¯ωνται 

 
¯ῶμαι 
¯ῇ,        ¯ῷ 
¯ῆται, ¯ῶται 
¯ώμεθα 
¯ῆσθε, ¯ῶσθε 
¯ῶνται 
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- 

 
 
- 

 
 
- 

 
 
- 

 
 
- 
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Infinitiivi 

 
Infinitiivi 

 
Infinitiivi 

 
Infinitiivi 

 
Infinitiivi 

 
Infinitiivi 

 
Infinitiivi 

 
Infinitiivi 

 
Infinitiivi 

 
¯ειν 

 
¯ναι 

(aks.pen) 

 
¯εσθαι 

 
¯σθαι 

 
<= 

 
¯σειν 

 
¯σεσθαι 

 
¯θήσεσθαι 

 
- 

 
- 

 
- 

 
Partisiippi 

 
Partisiippi 

 
Partisiippi 

 
Partisiippi 

 
Partisiippi 

 
Partisiippi 

 
Partisiippi 

 
Partisiippi 

 
Partisiippi 

 
¯ων, ¯οντος 

¯ουσα,¯ούσης  

¯ον,  ¯οντος 

 
-ς,  ¯ντος 

-σα,  -σης  

¯ν,   ¯ντος 

 
¯όμενος  3 

 
¯μενος  3 

 
<= 

 
¯σων,¯σοντος 
¯σουσα, ¯σούσης    
¯σον,  ¯σοντος 

 
¯σόμενος  3 

 
¯θησόμενος  3 

 
- 

 
- 
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-Huom! Supistumaverbit ( ¯αω,¯εω,¯οω )  ja supistumasäännöt! 
          -α¯α, α¯ε, α¯η   =>  ᾱ 
          -ε¯η, ε¯α, η¯α   =>   η 
          -ο¯ω, α¯ω, ε¯ω, α¯ο, α¯ου,  ο¯η   ω¯η    =>  ω 
          -ε¯ε, ε¯ει   =>  ει 
          -ο¯ο, ε¯ο, ο¯ε, ο¯ου, ε¯ου  =>  ου 
          -α¯ει   =>  ᾳ 
          -ο¯ει    =>   οι 
-μι -konjugaatiossa päätteiden edellä verbikohtaista muuntelua 
- - - - - - - - - - - -  
Verbien teemamuodot, esimerkkejä:   |  1  |  2  |  3  |  4  |  5  |  6  | 
παιδεύω, παιδεύσω, ἐπαίδευσα, πεπαίδευκα, πεπαίδευμαι, ἐπαιδεύθ
ην 
βάλλω, βαλῶ, ἔβαλον, βέβληκα, βέβλημαι, ἐβλήθην 
ἰάομαι, ἰάσομαι, ἰασάμην, - , ἴαμαι, ἰάθην 
λαμβάνω, λήμψομαι, ἔλαβον, εἴληφα, εἴλημμαι, ἐλή(μ)φθην 
- - - - - - - - - - - - 
©  James Hirvisaari 2000   (Vapaasti kopioitavissa - muistakaa hyvällä) 

 
-Huom! Supistumafutuurissa ei sigmaa (taipuu kuten ¯εω ): 
       ¯λῶ,¯νῶ,¯ρῶ 
        -3- tai useampitavuinen ¯ίζω -verbi => ¯ιῶ   (yleensä kuitenkin ¯ίσω) 
-Aktiivissa ja mediumissa vartalomuutoksia ennen sigmaa (samoin 
aoristilla): 
          δ, θ, τ  =>  ¯ σ ¯      (aor:  ζ =>  ¯ σ ¯  tai  ¯ ξ ¯ ) 
          π, β, φ, πτ   =>   ¯ ψ ¯ 
          κ, γ, χ, σσ   =>  ¯ ξ ¯ 
          α, ε   =>  ¯ ησ ¯      ( jos   ε / ι / ρ  +  α => α säilyy  ) 
          ο    =>   ¯ ωσ ¯ 
-Passiivissa vartalomuutoksia ennen thetaa (samoin aoristilla): 
          δ, θ, τ, ζ  =>  ¯ σθ ¯ 
          π, β, πτ   =>   ¯ φθ ¯ 
          κ, γ, σσ   =>  ¯ χθ ¯ 
          α, ε   =>  ¯ ηθ ¯      ( jos   ε / ι / ρ  +  α => α säilyy  ) 
          ο    =>   ¯ ωθ ¯ 

 
-Huom! Supistumaverbit:    ¯αω,¯εω,¯οω 
-Augmentin  jälkeinen  ρ  kahdentuu, esim:     ῥίπτω - ἔρριπτον 
-Augmentointi vokaalialkuisissa verbeissä: 
          -pitkät vokaalit sekä  ει ja  ου  säilyvät muuttumattomina 
          -lyhyt  ι ja  lyhyt   υ   pitenevät, mutta se ei näy kirjoituksessa 
               - α , ε =>  η 
               - ο      =>  ω  
               - αι     =>  ῃ 
               - αυ     =>  ηυ  
               - ευ     =>  ηυ   tai   ευ  
               - οι     =>   ῳ   tai   οι  
-Tavallisimmat  poikkeukset:        ἔχω  -  εἶχον,   
                         ὁράω -   ἑώρων, 
  (ἐ)θέλω -  ἤθελον,    
                         μέλλω  -   ἤμελλον, 
                         διακονέω  -  διηκόνουν 

 


